Embassy of India

Kuwait

Press Release

Visit of the All-Party Delegation from India to Kuwait (26-27 May 2025)

A high-level all-Party delegation led by Hon'ble Member of Parliament Shri Baijayant Panda arrived in Kuwait today. Kuwait is the second stop of a four-nation diplomatic outreach after Bahrain as part of India's broader engagement with key international partners, including Kuwait, to foster greater global cooperation in combating terrorism.

- 2. Kuwait was one of the first countries in the region to issue a statement condemning the Pahalgam terrorist attack. Messages of condemnation / condolences in the wake of Pahalgam terror attack were sent by the leadership of Kuwait His Highness the Amir Sheikh Meshal Al-Ahmad Al Jaber Al-Sabah, His Highness the Crown Prince Sheikh Sabah Al-Khaled Al-Hamad Al-Mubarak Al-Sabah, His Highness the Prime Minister Sheikh Ahmad Al-Abdullah Al-Ahmad Al-Sabah to Hon'ble President and Prime Minister of India. Minister of Foreign Affairs of Kuwait H.E Abdullah Ali Al-Yahya spoke with External Affairs Minister of India H.E Dr. S. Jaishankar conveying Kuwait's solidarity with India.
- 3. Today, the delegation held a productive meeting with H.E. Sherida Abdullah Saad Al-Maousherji, Deputy Prime Minister and Minister of State for Cabinet Affairs of Kuwait. The delegation highlighted the continued perpetration of cross-border terrorism against India, including the recent terrorist attack in Pahalgam, with the intention to disturb peace and development in Jammu and Kashmir, an integral part of India. They underscored the precise, targeted, proportionate and non-escalatory nature of India's response to Pahalgam terror attack. The delegation emphasized India's policy of 'Zero Tolerance' and the 'New Normal' approach against terrorism that does not differentiate between terrorists and those supporting them in any manner. The Deputy Prime Minister thanked the Indian delegation for sharing their perspective on the recent events and underscored that terrorism has no justification

whatsoever. Both sides reaffirmed their shared commitment to combat terrorism in all its forms and manifestations.

- 4. The delegation interacted with a cross-section of the large Indian community in Kuwait and conveyed India's national consensus to fight against terrorism. India's affirmative action against terrorism, especially Operation Sindoor, found strong support among the Indian community.
- 5. A special Diwaniya-style interaction, co-hosted with the Kuwait-based think tank Reconnaissance Research, was held in the evening. The event brought together leading voices from Kuwaiti civil society including members of the royal family, former Ministers, senior editors, think-tank experts, opinion leaders and influencers. While touching upon the strong India-Kuwait strategic partnership, the discussions focussed on the recent situation in the Indian sub-continent and India's 'New Normal' approach to dealing with such incidents of cross-border terrorism. The participants were unanimous in their view that terrorism is against humanity and needs to be countered in all possible ways.
- 6. Tomorrow, the delegation is scheduled to meet other key interlocutors in Kuwait. They will also visit the ongoing India-Kuwait exhibition chronicling 250 years of deep historical connections.

Kuwait

26 May 2025

سفارة الهند الكويت بيان صحفي ***

زيارة وفد برلماني من جميع الأحزاب الهندية إلى الكويت (26-27 مايو)

وصل وفد برلماني رفيع المستوى يمثل مختلف الأحزاب الهندية، برئاسة عضو البرلمان المحترم بايجاياند باندا، إلى الكويت اليوم. وتُعد الكويت المحطة الثانية ضمن جولة دبلوماسية تشمل أربع دول، بعد البحرين، وذلك في إطار انخراط أوسع للهند مع شركائها الدوليين الرئيسيين، بما فيهم الكويت، من أجل تعزيز التعاون العالمي في مكافحة الإرهاب.

2. كانت الكويت من أوائل الدول في المنطقة التي أصدرت بيانًا يدين الهجوم الإرهابي في باهالغام. وقد بعثت القيادة الكويتية – صاحب السمو أمير البلاد الشيخ مشعل الأحمد الجابر الصباح، وسمو ولي العهد الشيخ صباح خالد الحمد المبارك الصباح، وسمو رئيس مجلس الوزراء الشيخ أحمد العبدالله الأحمد الصباح، برسائل إدانة وتعاز إلى فخامة رئيس وزراء الهند وفخامة رئيس جمهورية الهند. كما أجرى معالي وزير الخارجية الكويتي الشيخ عبدالله علي اليحيا اتصالًا بمعالي وزير الشؤون الخارجية الهندي الدكتور إس. جاي شانكار، أعرب فيه عن تضامن الكويت مع الهند.

3. عقد الوفد اليوم اجتماعًا مثمرًا مع معالي الشيخ شريدة عبدالله سعد المعوشرجي، نائب رئيس مجلس الوزراء ووزير الدولة لشؤون مجلس الوزراء في الكويت. وقد سلط الوفد الضوء على استمرار الإرهاب العابر للحدود ضد الهند، بما في ذلك الهجوم الإرهابي الأخير في باهالغام، الذي يهدف إلى زعزعة الأمن والتنمية في جامو وكشمير، وهي جزء لا يتجزأ من الهند. كما أكد الوفد على دقة واستهداف ورد الفعل الهندي المتناسب وغير التصعيدي تجاه هذا الهجوم، مشددًا على سياسة الهند القائمة على "عدم التسامح مطلقًا" ومنهج "الوضع الطبيعي الجديد" في التعامل مع الإرهاب، والذي لا يفرق بين الإرهابيين ومن يدعمهم بأي شكل من الأشكال. وقد أعرب نائب رئيس الوزراء الكويتي عن شكره للوفد الهندي على مشاركته وجهة نظر بلاده، وأكد أن الإرهاب لا مبرر له على الإطلاق. وأعاد الجانبان التأكيد على التزامهما المشترك بمكافحة الإرهاب بجميع أشكاله وصوره.

4. التقى الوفد بعدد من شرائح الجالية الهندية الكبيرة في الكويت، حيث نقل إليهم التوافق الوطني الهندي حول مكافحة الإرهاب. وقد حظيت العمليات الحاسمة التي اتخذتها الهند ضد الإرهاب، وخصوصًا "عملية السندور"، بدعم قوى من قبل الجالية الهندية.

5. وفي المساء، نُظم لقاء خاص بأسلوب "الديوانية" بالتعاون مع المركز الفكري الكويتي "ريكناسانس ريسيرش". وقد جمع اللقاء نخبة من شخصيات المجتمع المدني الكويتي، من بينهم أعضاء من الأسرة الحاكمة، ووزراء سابقون، ورؤساء تحرير كبار، وخبراء مراكز فكر، وقادة رأي ومؤثرون. وقد تناولت المناقشات الشراكة الاستراتيجية القوية بين الهند والكويت، مع التركيز على الوضع الراهن في شبه القارة الهندية ونهج "الوضع الطبيعي الجديد" الذي تتبناه الهند في التعامل مع الإرهاب العابر للحدود. وقد أجمع المشاركون على أن الإرهاب يمثل تهديدًا للإنسانية ويجب التصدي له بكل السبل الممكنة.

6. من المقرر أن يلتقي الوفد غدًا بعدد من الشخصيات البارزة الأخرى في الكويت، كما سيزور المعرض المقام حاليًا حول العلاقات التاريخية العميقة بين الهند والكويت والتي تمتد لأكثر من 250 عامًا.

الكويت 26 مايو 2025